
Stanovisko KSČM ke koaliční smlouvě
        Předsedové  ODS, KDU-ČSL, TOP 09, STAN a 
Pirátů  podepsali  koaliční  smlouvu  na  období  2021-
2025. V zásadě lze říci, že nepřináší nic nového a chybí 
i konkretizace slibovaných změn.

        V oblasti veřejných financí je snahou koalice omezit vliv státu a šetřit na 
výdajích. Zákon o rozpočtové odpovědnosti chtějí povýšit na ústavní zákon a přidat 
pravidlo daňové brzdy. Hrozí tedy masivní škrty a zároveň bude pokračovat podvázání 
rozpočtových příjmů. KSČM zdůrazňuje nezbytnost mobilizace příjmů a výraznější 
posílení daňové progrese jako způsob jak solidárněji rozdělit břemeno daní.
        V rozpočtových výdajích chce vláda věnovat minimálně 10 % rozpočtu na 
vládní investice, dále posílit výdaje na výzkum, vývoj a kulturu a rozpočtově zajistit 
digitalizaci  státní  správy do roku 2025.  Neříká už,  kde bude na to  brát  finance. 
Naopak, prosazuje dosažení 2 % HDP na obranu, chce utrácet na zahraničních 
misích a na předražených zbrojních projektech, které vycházejí z nevyhovující 
bezpečnostní strategie spojené s koncepcí NATO. KSČM dlouhodobě prosazuje 
vystoupení z tohoto paktu.
       Obavy budí také uvažovaná revize obsahu vzdělávání. Snížit celkový objem 
může být na úkor kvality vzdělávací nabídky. Neřešeným problémem zůstává struktura 
a  dostupnost  vzdělání,  kdy  žákům a  studentům chybí  jak  všeobecný přehled,  tak 
uplatnitelnost na trhu práce. Podpora bydlení má jít cestou úvěrových nástrojů, což 
naznačuje, že i nadále nebude zájem o masivnější přímé dotování státní výstavby a 
nedostupnost bydlení se bude dále dramaticky prohlubovat. 
      Koaliční požadavek  nových vztahů s Ruskem a Čínou ukazuje,  že nová 
vládní sestava nebude schopná bezpředsudečné politiky více azimutů. Klíčová 
ekonomická  diplomacie  tak  nebude  prosazovat  české  zájmy,  ale  podřizovat  se 
jednostranně Západu.
KSČM  požaduje  rozvoj  místo  škrtů.  Dostupné  veřejné  služby,  místo  jejich 
dalšího zpoplatňování a zdražování. Vzdělání místo zbrojení.
VV ÚV KSČM

Nejdřív  kněze  a  vysvětit.  Poslanci  TOP  09  „uklidili“ 
kanceláře po komunistech                                  . 
Poslanci TOP 09 vysvětlili,  že tak udělali „tlustou čáru“ za působením komunistů ve 
Sněmovně. Když se nově zvolení  poslanci  TOP 09 nastěhovali  do kanceláří,  které 
zdědili  po  poslaneckém  klubu  KSČM,  na  sociálních  sítích  zveřejňovali  vtipné 
komentáře o tom, co po „soudruzích“  v kancelářích našli.  Poslanci  Ondřeji  Kolářovi 
jeho předchůdce v šupleti  nechal  třeba vizitku čínského velvyslance. Nyní poslanci 
TOP 09 uvedli, že si kanceláře po komunistech nechali vysvětit.  „Po fyzickém úklidu 
poslaneckých  kanceláří,  které  jsme  převzali  po  KSČM,  přišel  na  řadu  také  úklid 
duchovní,“ napsal na Twitter novopečený předseda klubu Jan Jakob. „Kanceláře jsme 
nechali  vysvětit,  abychom  i v duchovní  rovině  udělali  tlustou  čáru  za  působením 
komunistů v Poslanecké sněmovně. Komunistická ideologie je zrůdná a bohužel na její 
vrub doplatily miliony lidí životem,“ dodal pro Seznam Zprávy Jakob. Světit kanceláře 
třeba  po  ODS  by  podle  něj  nebylo  potřeba,  neboť  jde  o demokratickou 
stranu.Kanceláře  topkařům dnes  vysvětil  votický  farář  Piotr  Henryk  Adamczyk.  Na 
dotaz  Seznam  Zpráv,  zda  šlo  o vyhánění  zlých  duchů,  se  rozesmál.  „Bylo  to 
standardní  vysvěcení,  běžně  to  lidé  chtějí  třeba  do  nového  bytu  nebo  kanceláře. 
Požehnal jsem jim, aby se tam pracovalo dobře, klidně,“ uvedl. O svěcení votického 
faráře požádal tamní starosta Jiří Slavík, nově zvolený poslanec, se kterým prý faráře 
pojí  přátelství.Luzar:  Vysvětíte  i kancelář  po  Ferim?  „Začíná  to  svěcením,  potom 
odpustky a končí desátky. A to už občané zažili  v minulosti,  a dokonce mnohdy od 
stejných  lidi,  jen  tehdy  byli  u KDU-ČSL,  než  převlékli  kabáty.  To  se  ale  určitě 
svědomitě vyzpovídali, aby se zbavili hříchu zrady. Takže nic nového, peníze vládnou 
jejich svědomím. Jen bych si dovolil otázku – kolik svěcené vody použili na dezinfekci 
kanceláře,  kterou obýval  poslanec Feri  z jejich TOP 09?“ napsal Seznam Zprávám 
bývalý  komunistický  poslanec  Leo  Luzar.   „To  je  jejich  věc.  Když  jsme  kanceláře 
převzali  po  KDU-ČSL,  tak  jsme  to  brali  tak,  že  jsou  to  veřejné  prostory  české 
Poslanecké  sněmovny.  Myslím,  že  je  klub  KSČM  využíval  s potřebnou  úctou  a 
respektem k majetku  státu,  který  je  z Ústavy  bezkonfesní,“  dodal  bývalý  předseda 
strany Vojtěch Filip. 

Filip okomentoval krok poslanců TOP 09, kteří si nechali vysvětit 
kanceláře po komunistech                   . 
Místo práce jen prázdné gesto                                                         .  

Normálně  bych  tomu  nevěnoval  pozornost.  Ale  jako  slušně 
vychovaný  člověk,  který  je  nyní  mimo  aktivní  politiku,  jsem 
odpověděl na dotaz novinářů, co říkám vysvěcení kanceláří v 
Poslanecké sněmovně, které dříve užíval  klub KSČM. Napsal 
jsem,  že  jsme je  užívali  s  péčí  a  úctou  k  majetku  státu.  Co 
dodat.  Ať  již  předešlí  či  současní  poslanci  TOP  09,  jedno 
jest.Samostatně nevolitelná strana paroduje samu sebe, stává 
se sama sobě karikaturou. Monstrózní divadelní představení s 

nepochybně tragickým koncem právě začíná. Pevně doufám, že se nebude hrát celé 
čtyři  roky.  Že  diváci, znechuceni  amatérským  přednesem  účinkujících,  co  nejdříve 
houfně opustí hlediště a budou se tvrdě dožadovat vrácení vstupného.Vůdkyně strany 
dostala  to,  co  chtěla  (navzdory  ještě  nedávným ambiciózním výkřikům),  post,  kde 
může  jen  řídit  sněmovnu  nebo  i  něco  vykonat,  ale  gesta  nejsou  práce.  Různým 
politickým  hráčům,  ale  i  hazardérům  svítí  na  sněmovním  semaforu  brčálově 
zelená.My, kteří vyznáváme heslo s lidmi pro lidi,  po nich dozajista budeme muset 
obnovovat  celou  zemi.  Jen  se  bojím,  aby  to  bylo  ještě  možné.  Aby  zbyl  alespoň 
kousek  potřebné  suverenity  rozhodování,  bez  poklonkování  v  Bruselu,  aby  tu  byl  
alespoň nějaký prostor pro to, aby vytvořené hodnoty mohly zůstat doma a nebyly 
spotřebovány za hranicemi našeho státu                              .  George Orwell napsal, že 
"cílem moci je moc". Opravdu výstižné pro povolebnívládnocí vládnoucí garnituru... 
Facebook Vojtěch Filip

Letošní významná výročí diabetiků
100 let inzulinu

  Dne  8.října  se  sešla  schůze  Svazu  diabetiků  ČR,  pobočného  spolku  Kladno 
v Lékařském klubu ON Kladno. Schůze měla  slavnostní ráz, protože hlavním bodem 
programu  bylo  připomenutí  100.výročí  objevu  inzulinu,  „hormonu  života“  pro 
diabetiky,  který  zachránil  mnoho životů  po celém světě.  Do  té  doby byla  cukrovka 
nevyléčitelná smrtelná nemoc. 
 To zaznělo ve vystoupení místopředsedkyně spolku Evy Vlčkové.
     14.listopadu 1891 se v Kanadě narodil Frederick Grant Banting, lékař který se 
zajímal  o  problematiku  diabetu,  možnost  získání  inzulinu  a   jeho  využití  pro  léčbu 
diabetu. Posléze svým výzkumem a pokusy  v laboratoři Torontské univerzity, kde mu 
pomáhal asistent Charles Best, se podařilo vytvořit lék inzulin. Ten byl poprvé podán 
roku 1922 nemocnému chlapci v těžkém stavu, jemuž nedávali lékaři žádnou naději na 
přežití, chlapec žil ještě 13 let a zemřel pak na zápal plic.  
   V roce 1923 obdržel, jako nejmladší nositel,  Frederick Grant Banting Nobelovu 
cenu za objev inzulinu.
  V tomto roce vznikla světová společnost  Novo Nordisk, zaměřená na léčbu diabetu.  
Loga této firmy měli kladenští diabetici na svém Pochodu proti diabetu 12.října 2021.
   Velkým  pokrokem  byl  v 60.letech  vynález  glukometru.  Do  té  doby  se  cukr 
stanovoval  podle  zabarvení  moče  pacienta.  Do  zkumavky  se  zahřátou  močí  se 
nakapalo Benediktovo činidlo a sledovalo se zabarvení tekutiny. Když bylo jasně modré,  
žádný cukr nebyl. Když obsahovala cukr, zabarvovala se do růžova až červena.  Z toho 
jsem si odvodila, že  barva loga diabetiků je modrá – jako cíl! 
  Od 60.let v ČSR také začala vznikat první diabetologická centra. V 70.letech přišly na 
trh první přenosné glukometry a testovací proužky, které umožňují diabetikům mít svou 
nemoc pod kontrolou. Lékaři říkají, že diabetici se musí léčit sami –  svým způsobem 
života:  držet  přiměřenou  dietu,  udržovat  pohybovou  aktivitu,  nekouřit,  vyhýbat  se 
stresům a pravidelně se měřit a brát léky! To za ně žádný lékař neudělá!

14. listopad Světový den diabetu
   - je dle data narození Fredericka G.Bantinga

  Na toto výročí se v Praze na Staroměstké radnici již řadu let uskutečňuje oslava, 
spolu  s oceněním  těch,  kteří  se  významně  zasloužili  o  zkvalitnění  života  lidí 
s diabetem, či kteří s cukrovkou žijí již 50 a nově i 60 let. V rámci ocenění se jedná 
o Poděkování a udělení Syllabovy plakety. Tu uznačil jeden můj známý za „českou 
Nobelovu cenu“.
   Proto  jsem  naše  členy  informovala,  kdo  to  byl  profesor  MUDr.   Jiří  Syllaba, 
celosvětově uznávaný diabetolog.
   Narodil se 8. března 1902 v Praze. Jeho otec, prof. MUDr. Ladislav Syllaba byl 
mj. osobním lékařem prezidenta Masaryka.
       Jiří po absolvování klasického gymnasia vystudoval lékařskou fakultu Univerzity 
Karlovy (promoce v roce 1926). Za studií byl přítomen prvnímu podání inzulinu u nás 
v roce 1923  u profesora Pelnáře na II. interní klinice.  Absolvoval několik zahraničních 
stáží, např. v roce 1928 strávil rok v Cambridge. Věnoval se výzkumu v oblasti vnitřního 
lékařství. Později svou celou pozornost věnoval oboru diabetologie.
  Za II.světové války pokračoval ve výzkumu. Stal se členem odbojové skupiny “Národ“, 
vedené dramatikem Jaroslavem Kvapilem. Roku 1944 byl zatčen gestapem, vězněn na 
Pankráci, ale pro nedostatek důkazů asi po dvou měsících propuštěn. Roku 1944 byl 
opět  zatčen. Po věznění na Pankráci byl převezen do věznice pražského gestapa 
v Malé pevnosti Terezín. Na konci války vypukla v Terezíně epidemie skvrnitého tyfu. 
Syllaba hrdinně pomáhal tuto epidemii zlikvidovat.
  V květnu 1945 byl jmenován přednostou interního oddělení Vinohradské nemocnice, 
kde přednášel na Lékařské fakultě hygienické Univerzity Karlovy. Dnes nese jeho jméno 
velká posluchárna fakulty.
  V roce 1957 se stal členem Sboru internistů při ministerstvu zdravotnictví s funkcí 
hlavního internisty. V roce 1969 se stal členem Vědecké rady ministerstva zdravotnictví. 
   V roce 1996 byl pasován na rytíře českého lékařského stavu - Egnes ordinis 
medicorum bohemikorum.
  Jeho celoživotní dílo tvoří na 250 monografií o diabetu, stovky odborných, osvětových 
statí a přednášek. Byl dlouholetým členem České diabetologické společnosti i několika 
obdobných zahraničních společnostech.
  Byl všestranně nadaný. Je autorem  sbírek básní, výtvarníkem (z cest si přivážel 
krásné akvarely) a autorem memoárů ( např. Mé vzpomínka na TGM). 
  Po boku mu stála jeho druhá choť MUDr. Božena Syllabová, rozená Slámová, klinická 
asistentka porodnické a gynekologické kliniky prof. MUDr. Antonína Ostrčila.
Zemřel  v  Praze  17.  května  1997  ve  věku  95  let.  Byl  pohřben  na Vinohradském 
hřbitově.                                                                                                     Eva Vlčková
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Zemřel pamětník lidické tragédie – Václav Zelenka
Ve věku 83 let v sobotu zemřel Václav Zelenka, přeživší lidické dítě a bývalý starosta 

Václav Zelenka se narodil 9. září 1938 v Kladně. »Ve starých Lidicích bydlel se svými 
rodiči v domku č. p. 87. Tatínek Václav, který pracoval v kladenských hutích, byl 10. 
června  1942  zavražděn  u  Horákova  statku,  maminka  Žofie  přežila  útrapy 
koncentračního tábora Ravensbrück,« popsala Chourová Plachá.
V den vyhlazení  obce,  10.  června 1942,  byl  s  ostatními  lidickými  dětmi  a  ženami 
převezen do kladenského gymnázia, kde jej nacisté společně s několika málo dětmi 
vybrali k poněmčení. »Z dětského domova Puščikovo, kde pobýval až do roku 1944, 
byl převezen do dětského domova Oberweis v Oberdonau, kde zůstal až do února 
1945. Následně byl předán do rodiny Wagnerovy v Lohse, kde žil pod jménem Rolf 
Wagner,« uvedla Chourová Plachá. Nalézt se ho podařilo v květnu 1947 a poté byl 
repatriován zpět do Československa, kde se opět setkal se svou matkou.
S ní se nastěhoval do nově postavených Lidic. Od roku 1999 do roku 2006 byl jejich 
starostou a žil zde až do své smrti.
Nyní  žije  poslední  Lidická  žena  Jaroslava  Skleničková,  které  je  95  let,  a  několik 
»lidických dětí«.
Nacisté  Lidice vyhladili  v  červnu 1942.  Ze zhruba 500 obyvatel  vesnice jich  válku 
přežilo 160. Přímo v Lidicích nacisté 10. června 1942 zastřelili 173 mužů, 16. června v 
Praze-Kobylisích dalších 26 obyvatel Lidic. Pobyt v koncentračních táborech nepřežilo 
53 lidických žen. V deportačním táboře bylo v plynovém autě udušeno 82 lidických 
dětí. Po osvobození se do Lidic postupně vrátilo 143 lidických žen a 17 dětí.
(mh - HaNo)

PÍŠETE NÁM 
 NELEGÁLNÍ , zlegalizovaní migranti .
    Invazivní migrace černochů a muslimů do Evropy je na pořadu každého dne už 
delší dobu . " Mírumilovný Západ " pod praporem USA EU NATO paktu vede neustále 
svoje "humanitární války"  v cizích, dalekých, blízkovýchodních zemích a na severu 
Afriky, což má za následek migrace lidí z válečných oblastí do Evropy. Navíc ještě 
německá kancléřka Merkelová, ředitelka EU, pozvala migranty do té  s v é Evropy na 
trvalou návštěvu.  Ani trochu nechápu nelogické uvažování frau Merkelové,  která si 
zvala migranty k sobě do Evropy. Její migranti přicházející ze všech možných zemí 
přes  země z  jihu  ,  přes  Řecko  a Itálii  .  To jí  nevadilo.  Nechápu proč  potom frau 
Merkelová apeluje na ruského presidenta Putina, aby zadržoval migranty na hranicích 
Běloruska, postupující přes Polsko směrem k německé hostitelce. Vyzývá snad A n d ě 
l a Merkelová Putina k zakročení vojenskou silou ? Vyzývá snad bývalá / leč přesto 
stále  současná/  ředitelka  EU  Putina  k  tomu,  aby  se  jako  oni,  ti  západní,  váleční 
"demokraté", vměšoval do vnitřních záležitostí cizích zemí, do Běloruska ? Naopak, 
Polsko  by  mělo  otevřít  "druhou  frontu"  migrantů  směr  Německo,  země  zaslíbená, 
všemi hlupáky tolik oblíbená. Bohužel, opětovné německé mocenské šílenství bude 
mít neblahé důsledky zase na celou Evropu. Komplexy ze své bestiální celosvětové 
války  si  Německo  léčí  všeobjímající,  šílenou  láskou.  "Dva  vražedné extrémy stačí 
němečtí drahouškové". Německo, zodpovědné za migraci do Evropy, patrně všechny
 i l e g á l n í migranty bez dokladů a zdravotních záznamů z l e g a l i z u j e tím, že jim 
dá všechny potřebné doklady totožnosti a po zdravotní stránce je všechny uzdraví  A 
poté jimi  p o v i n n ě obohatí své svobodné kolonie po celé EU .  
   Ráda  jsem  sledovala  v  televizi  pořad  "S  kuchařem  na  cestách".  V  něm  jezdil 
francouzský kuchař po celém světě a všude se snažil s místními domorodci vařit jejich 
speciality.  Toulal se i  po Africe a zajímavé až překvapivé bylo, že tam byli  ti  mladí 
černoši přátelští, pohostinní a docela si tam v pohodě hodovali. Patrně tomu kuchaři 
vybírali jen bezpečné země Afriky, které ještě neosvobozovali hrdinové USA  NATO 
paktu.  Dle  četných  videí  to  však  nevypadá,  že  by  do  Evropy  putovali  válkou 
zdecimovaní lidé, mladí muži, plní pokory a vděčnosti, s velkou chutí pracovat, ale spíš 
to vypadá, že se Afrika zbavuje svých agresivních zločinců, že vyklízí své věznice, 
mají li tam vůbec nějaké. Mohu se mýlit. Jak ráda bych se mýlila.. . 

Eva Dolejšová 

Okresní rada Klubu Českého Pohraničí
                P O Z V Á N K A
    na  Okresní sněm Klubu Českého Pohraničí 
                Kladno a příslušníků OSH   
          dne 7. prosince 2021 ve 14.00 hodin 
  v restauraci Pod Červeným bukem Kladno

Autobusové spojení : autobus č. 603:  
z Náměstí Svobody 13:31, 13:43  na zastávku Vojtěcha Lany

BLAHOPŘEJEME  
   ZO KSČM Stehelčeves srdečně blahopřeje s. Jarmile ČERNÉ, která dne
      12. listopadu oslavila jubilejní 90. narozeniny a s.  Jaroslavě VESECKÉ, která
       dne 26. listopadu oslaví jubilejní 70. narozeniny.
       OV  KSČM děkuje za  práci pro stranu,  do dalších let přeje  pevné zdraví, 
       hodně štěstí, osobní a rodinnou spokojenost, pohodu a životní jistotu.

                                   SLOVENSKO – díl 11
Na hranicích s naší republikou a Polskem leží dva dříve velmi chudé regiony. Lidé se 
živili především pastevectvím, kraj dosidlovali Valaši. Dnes to už neplatí, po roce 1945 
se situace změnila.  Jsou to Kysuca a Orava. Kysuca leží  mezi Kysuckými Beskydy, 
Vrchovinou  a  Javorníky.   KYSUCKÉ NOVÉ MESTO má zachovalé  historické  jádro, 

které  je  pěší  zónou.   Okresním  městem  je 
ČADCA, spojená železnicí s naší zemí. Vládce 
kraje,  palatin  Thurzo,  dal  TURZOVCE  své 
jméno. V padesátých letech jakýsi Matúš Lašuta 
vídával panenku Marii a samotného Krista., kteří 
mu  dávali  různé  pokyny.  Ač  byl  dán  do 
psychiatrické  léčebny,  začali  tam  docházet 
poutníci.  Po  roce  1993  církev  sama  přišla  k 
názoru,  že  se  jednalo  o  bludy.  Dnes je  oblast 
turistickým  a  lyžařským  rájem.  Jsou  zde  3 
sedačkové  lanovky,  množství  značených  cest, 
cyklomagistrála,  která  nás  zavede  třeba  do 

KORNI, kde vyvěrá na povrch ropa, ke kamenným koulím neznámého původu nebo do 
skanzenu  lidových  staveb  v  NOVÉ  BYSTRICI.  Oravská  Magura  dosahuje   výšky 
1000m. Přes oblast  vedla kupecká cesta Balt – Jadran. Střežila ji keltská hradiště s 
mnoha  nálezy  mincí  či  kupeckých  potřeb. 
Střediskem  Oravy je  DOLNÝ KUBÍN.  Prošel 
pohnutou  historií,  po  roce  1945  se  stal 
průmyslovým  centrem.  NÁMESTOVO  bylo 
skoro  zničeno  na  konci  2.světové  války.  Při 
výstavbě  Oravské  přehrady  v  padesátých 
letech  přišlo  o  další  části  města,  zatopeno  i 
okolí.  Rekreovat  se  sem  každoročně  přijíždí 
mnoho turistů, k dispozici je kemp, pláž, vodní 
atrakce,  výlety  lodí  na  Slanický  ostrov  s 
kostelem, dnes je tam umělecká galerie. Ptačí 
ostrov je  přísně chráněnou  rezervací. V ORAVSKÉM PODZÁMKU  navštívíme hrad 

na  vysoké   skále  víc  než  100m  nad  hladinou 
jezera.  Doporučuje  se  ještě  projít  rázovitá 
městečka TVRDOŠÍN a TRSTENÁ.
Vysokými  Tatrami  své  putování  zakončíme. 
Velehory, tam jsme jezdili nejraději. Auty  cestou 
Svobody,  elektrifikovanou  dráhou,  pěšky 
magistrálou i cyklomagistrálou. Správním centrem 
je  město  VYSOKÉ  TATRY,  rozlohou  největší, 
počtem obyvatel nejmenší město země. Zahrnuje 
všechny  menší obce horstva. Východní část  je 

tvořena geomorfologickým celkem Belianské Tatry.  Střed tvoří 14 km štítů, uprostřed s 
nejvyšším Havranem (2152m). Tam jsem si netroufal. V sedmdesátých letech jsme se o 
dovolené toulali tamními dolinami a pláněmi, z TATRANSKÉ KOTLINY  a ze ŽDIARU, 
osvěžovali se v potocích, nikde nikdo. Ve vápencovém pohoří jsou samozřejmě jeskyně, 
jediná přístupná je Belianská, s nádhernou krápníkovou výzdobou. Dnes je řada míst,  
třeba Bielovodská dolina tou nejpřísnějí chráněnou rezervací. V hlavní části začneme 
ŠTRBSKÝM  PLESEM.   Největší  z 
mnoha desítek  ledovcových  jezer.  Při 
studentské cestě jsme ten chlad zkusili, 
dnes  se  koupat  nesmí.  Mnoho výletů 
Mlynickou,  Mengusovskou  či 
Furkotskou  dolinou.  Lyžování  ze 
Soliska nemá chybu. Výstup nahoru na 
velký  můstek  –  zážitek.  Centrum 
běžeckých  závodů.  Kdysi  jsme  s 
kamarády  běžkaři  udělali  dvakrát 
závodní patnáctku, prý ještě máme čas 
vyběhnout   na  Popradské  pleso  pod 
horu OSTRVA. Lyže nejely,  doběhl  jsem ,  ale zažil  absolutní  vyčerpání.  Symbolický 
cintorín  obětí musí navštívit každý návštěvník hor. V NOVÉ POLJANCE jsou vyhlášená 
léčebná sanatoria.STARÝ SMOKOVEC – východisko cest i  lanovka na Hrebienok, k 

vodopádům v Malé Studené dolině,  Bilíkově, Rainerově 
či  Zamkovského  chatě.  Kdysi  jsme  odtud  zdolali  asi 
polovinu cesty  na Slavkovský  štít  (2452m),  na víc  nám 
chyběly  zkušenosti.  TATRANSKÁ  LOMNICA,  konečná 
elekričky a východisko cest na Skalnaté Pleso, pohodlně 
také lanovkou. Dovolené jsme prožili  V TATRANSKÝCH 
ZRUBECH, STARÉ LESNÉ či v MATLIARECH.  Na boží 
hod roku 1965 ráno  se ukázal LOMNICKÝ ŠTÍT (2643m) 
v  plném  slunci.  Podařilo  se  nám  vyjet  lanovkami  až 
nahoru.  Strašný  mráz,  ale  nádhera  všech  nádher, 
přehlédneš půl Slovenska. Začalo foukat, dolů nás ještě 
svezli. Díky delším pobytům jsem přešel po částech skoro 
celou magistrálu,  navštivíl  vysoko položené chaty,  třeba 
Téryho, Zbojnickou. Jednou vzimě jsem se sám pustil ze 
SKALNATÉHO PLESA v zimě letní cestou do Lomnice- 

sice  jsem  se  tam  nakonec  dostal,  úplně 
promáčený a zničený. Poučil jsem se, hory 
nelze podcenit.  Nepovedl  se pro rozmary 
počasí   výstup  s  průvodcem na  nejvyšší 
Gerlach (2 655m), a na Rysy (2503m)  na 
hranici  s  Polskem.  Západní  žulová  část 
Tater  –  Roháče,  s  nejvyšším  vrchem 
Baníkov (2178m), je prý pro turisty přímo 
stvořená.  Bohužel  jsem  se  tam  nikdy 
nedostal, znám jen z vyprávění. Jak zakončit jinak, než takto. UDĚLEJTE SI PĚKNOU 
DOVOLENOU PRÁVĚ NA SLOVENSKU.  Je  tam  opravdu  krásně    Pavel  Hruban 
.                                               

Kalendáře KSČM na rok 2022 jsou na OV KSČM
                        Cena stálá – 50 Kč
ZPRAVODAJ OV KSČM Kladno: Adresa redakce:ul.  Mialdy Horákové 497, 
Kladno 2, tel.: 312 687 909, 312 687 656, 734 430 256
E-mail:ov.kladno@kscm.cz, WEB://http://kladno.kscm.cz          MIČ  47 437 
Nevyžádané příspěvky se nevracej 

Všem jubilantům, kteří v letošním roce oslavili svá životní  
jubilea,   děkujeme za jejich práci pro stranu a do dalších  
let přejeme hodně zdraví, protože je vzácné, hodně štěstí  
protože je krásné, hodně lásky, protože je jí málo, hodně  

všeho  za  co  žít  by  stálo,  pohodu  a spokojenost v  
osobním životě.                                   OV KSČM Kladno

mailto:ov.kladno@kscm.cz

